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Hei,

vedlagt oversendes bilde og video av utslipp fra Grøntvedt Nutri AS.

Bildet er tatt fra fjellet Lerberen, ca. 5 km unna Uthaug, den 22.2.2021 kl. 1323 og viser et stort utslipp som renner
uforstyrret ut i fjorden. Et stort område er belagt med en tynn «film» av fett som gjør at fettmolekylene ikke blir
påvirket av vind, og det ser ut som det er blikk stille.

Videoen er tatt fra vestre molo 22.2.2121 kl. 1345 og viser utslipp som renner ut i sjøen fra et rør over havflaten på
fjære sjø på Ørland kommunes eiendom. På flo sjø er det sannsynlig at dette røret er like under havflaten. Det er
ingen god kvalitet på videoen, men alt overflatevann som filmes består av den samme fettfilmen. 

Slik vi leser utslippstillatelsen, så har bedriften anført at fett har en økonomisk verdi og skal gjenvinnes, utslipp fra
fabrikken skal foretas gjennom rør på henholdsvis 25 og 15 meters dybde. Ut fra filmen er det dokumentert at dette
ikke er i nærheten av de reelle forholdene. Slik vi leser utslippstillatelsen så er dette utslippet også straffbart etter
forurensningslovens §78 og §79, og et klart brudd på forutsetningene nedfelt i utslippstillatelsen. 

----

I lagmannsrettens dom (i saken mellom Scanbio / Grøntvedt) ble det dokumentert at det var fremstilt 1000 tonn
fiskeolje, et direkte brudd med forvaltningsvedtaket om stopp av test/prøveproduksjon, oljen var fremstilt ved bruk
av en ulovlig oppsatt propantank på Kystverkets eiendom og lagret i ulovlig oppsatte oljetanker. Man har også renset
lukt med et ulovlig oppsatt renseanlegg. Umiddelbart etter utslippstillatelsen ble fiskeoljen avhendet, til en betydelig
økonomisk gevinst for bedriften. 

Lokale dykkere varsler nå om en fettfilm over bunnfloraen når det er utslipp fra fabrikkene på Uthaug. Lokale fiskere
varsler om en betydelig belastning med ekstra renhold av båter, og fritidsfiskere varsler om at man reduserer
aktiviteten på sjøen når det er utslipp, for å slippe renholdet. Nå er det heldigvis lenge igjen til sommeren, men
badestrendene i området er dessverre også ubrukelige i slike perioder med utslipp, og vi hadde derfor håpet at man i
det minste fulgte opp de ulike kravene slik de sto opplistet i utslippstillatelsen slik at lokalsamfunnets 300 innbyggere
kunne gå en god sommer i møte.

Undertegnede kjenner navnet på fotografen av bildene, og kan også oppgi flere andre vitner til hendelsen om det er
nødvendig. Det kan bare beklages at dette ikke er sendt inn tidligere, men befolkningen på Uthaug er slitne av det
ansvaret som lempes over på innbyggerne når påtalemyndigheter og flere forvaltningsledd ikke tar brudd på
forurensingslovgivning, plan og bygningslov og skattelovgivningen alvorlig. Flere innbyggere anser også allmenningene
og Kystverkets eiendom som privatisert av Grøntvedt Pelagic / Nutri, noe som gjør at man ikke lenger nærmer seg
propantank eller utslippsrør for å ta bedre bilder. Det sirkulerer også en video av antent overskuddsgass fra
propantanken på allmenningen, slik at mange nå er usikre på å gå dit. Denne kan oversendes om ønskelig, men er
etter det vi kjenner til kanskje en normal installasjon ved en propantank, om enn noe mer sjeldent observert på
allmenninger hvor barn og voksne ferdes.

På denne bakgrunn ber vi derfor Statsforvalteren om å følge opp kravene i utslippstillatelsen.
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